

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 408b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President urges a legal 'right to a healthy environment'

Strasbourg, 04.06.2008 – Speaking on the eve of World Environment Day, the President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) Lluís Maria de Puig has called for "a right to a healthy environment" – and pledged to press for a legally-enforceable right at the European level.

"Europeans are being asked to make major changes to their lifestyles – but in return, they should be entitled to a legal guarantee that their governments are also doing everything in their power to ensure a viable, healthy and sustainable environment," the President said.

The President said it was one of the priorities of his two-year term of office to incorporate such a right into the European Convention on Human Rights through the drafting of an additional protocol.

Le Président de l'APCE plaide en faveur d'un « droit à un environnement sain »

Strasbourg, 04.06.2008 – S'exprimant à la veille de la Journée mondiale de l'environnement, Lluís Maria de Puig, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), a plaidé en faveur d'un « droit à un environnement sain » et s'est engagé à défendre l'idée d'un droit exécutoire au niveau européen.

« Il est demandé aux Européens de changer radicalement leur mode de vie – en retour, la loi devrait garantir que leurs gouvernements mettent également tout en œuvre pour créer un environnement viable, sain et durable », a-t-il déclaré.

Le Président a indiqué que l'une des priorités de son mandat de deux ans était d'incorporer ce droit dans la Convention européenne des droits de l'homme, en élaborant un protocole additionnel.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group);

ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).